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Prof. Dr. MET‹N ‹LKIfiIK 

(‹stanbul Büyükflehir Belediyesi Afet Koordinasyon

Merkezi Dan›flman›)- 

Say›n Müsteflar›m, Say›n Valim, Rektörüm ve de¤erli kat›-
l›mc›lar; bugün gerçekte kat›l›mc› olarak buraya gelip bu
konuflmay› sunacak kifli, Büyükflehir Belediyesi Genel Sek-
reter Yard›mc›s›, ayn› zamanda AKOM Baflkan› Say›n Me-

sut Pektafl’t›. Ancak daha çok sizlere daha iyi hizmet göre-
viyle birçok toplant›n›n üst üste bindi¤i yo¤un bir program› var; çal›flmalarda baflar›lar dile-
yerek özürlerini iletmemi benden rica etti.  

Bir süredir Büyükflehir Belediyesi’nde dan›flmanl›k görevim s›ras›nda birlikte çal›flma f›rsa-
t› buldu¤um ‹nflaat Mühendisleri Odas› ‹stanbul fiubesi Baflkan› Say›n Cemal Gökçe’nin ve
onun ekip arkadafllar›n›n bu konudaki heyecan ve iradelerini kutluyorum. Bu konu, gerçek-
ten bir uzun mesafe koflusu ve maalesef geçen zaman, toplumda çok çeflitli nedenlerle ilgi-
nin azalmas›na yol aç›yor. Ama bizler, olabildi¤ince bu konuyu kendi aram›zda s›k› ba¤lar-
la gelifltirmeye devam etmeliyiz.

Bugün sizlere bir plandan bahsedece¤im. Bu plan› ben yapmad›m, Bo¤aziçi Üniversitesi, ‹s-
tanbul Teknik Üniversitesi, Orta Do¤u Teknik Üniversitesi ve Y›ld›z Teknik Üniversitesi,
Büyükflehir Belediyesi için haz›rlad›. Ancak buraya gelirken, birkaç gün önce okudu¤um bir
gazete makalesinde Say›n Erdal Atabek’in bir cümlesini düflünerek geldim. Makalesinin
yaz›s› flöyle bafll›yordu: “Türk insan› plan yapamaz ve sorumluluk alamaz” ve sonra bunun
neden böyle oldu¤unu anlat›yor. Acaba bu do¤ru mu, yapabilir miyiz, sorumluluk alabilir
miyiz; bunu biraz Türk insan›n›n ergonomisini tarif ederek uygulamalara bafllamak laz›m.
Kendim yerbilimciyim, ama geçen sürede bu konuyla ilgili çal›flmalar›m›zda olay›n bam-
baflka boyutlar›n›, sosyal yönünü, idari ve hukuki yönünün çok daha fazla a¤›r bast›¤›n› fark
ettik. Türk insan›n›n ergonomisini tarif edemezsek, bundan sonraki programlarda çok s›k›n-
t› çekece¤iz. 

Dünyada da yeni baz› geliflmeler var. En son olaylardan biri, 1995 Kobe depremi ve onun-
la ilgili dönemde geniflleyen protokoller 2005’te bitti. 2005’teki ikinci toplant›da, yine Ko-
be’de, önümüzdeki 10 sene için bir programlar manzumesi yap›ld›. Birçok yönü var; ilgile-
nen kat›l›mc›lar›n www.unisdr.org adresinden önümüzdeki 10 y›ldaki afetlerle ilgili ana ça-
l›flmalar› incelemelerini rica edece¤im. Birçok konu var, ama temelde flu var: merkezi yöne-
timlerdeki güç ile yerel yönetimlerdeki becerinin artt›r›lmas› konusunda projelerin gelifltiril-
mesi isteniyor ve bundan sonraki 10 senede bütün dünyadaki projelerin bu yönde bir çeflit
finansman yoluyla yönlendirilece¤e de¤iniliyor. Yürür mü, yürümez mi, görece¤iz, ama
önümüzdeki y›llar, özellikle iklime dayanan afetlerin art›fl dönemleri, bu arada mega flehir-
ler nedeniyle deprem afetlerinin de oldukça önem kazanaca¤› bir dönem.

Bu genel giriflten sonra, belki çok özet, Büyükflehir Belediyesi’nin bu konudaki genel yap›-
s›n› bir özetlemekte yarar var. Tabii ki Büyükflehir Belediyesi, yasalar çerçevesinde uygula-
malar yapan bir kurum; dolay›s›yla her türlü hizmette oldu¤u gibi, afet konusunda da önce-
likle Valili¤imizin emir ve koordinasyonu alt›nda çal›fl›yor. Bunun d›fl›nda, Büyükflehir Be-
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lediyesi, özellikle kendi bünyesi içinde 70’ten fazla ayr› daire baflkanl›¤›, 35 bin kadar da
genel nüfusu olan bir kurum; bunlar›n kendi birimleri aras›ndaki koordinasyonu sa¤lay›p
artt›rmak ve gerek kendi hizmetleri gere¤i, gerek Valilikçe istenecek hizmetleri yerine getir-
mek üzere kurulmufl bir Afet Koordinasyon Merkezi var. Bu merkezin ana birimi, ‹tfaiye
Daire Baflkanl›¤›’d›r, ama di¤er önemli müdürlükler de burada sürekli olarak görev yapmak-
tad›r. 

Zaman›n›z› fazla zorlamadan, slaytlar›n say›s› çok, ama baz›lar›n› h›zl› geçece¤im. Geçen
dönemde ‹stanbul Büyükflehir Belediyesi için akademisyenlerimiz taraf›ndan haz›rlanan ‹s-
tanbul Deprem Master Plan›n› bir daha gözden geçirmek istiyorum. Bu plan, Büyükflehir
Belediyesi’nin flehirde yap›lacak çal›flmalar›na ›fl›k tutmas› amac›yla siparifl etti¤i bir plan.
Ancak bu plan haz›rlan›rken, asl›nda bunun belki bütün Türkiye’ye de örnek olabilecek bir
hüviyet tafl›mas› da istenmifltir, nitekim öyle oldu¤u kan›s›nday›m. 

Plan›n öncesinde, daha önce de¤inilen, gerek Belediyenin kendi müdürlüklerinin yapt›¤›
yerbilimlerine iliflkin çal›flmalar, -ki bu gruba jeoloji ve sismoloji deriz- gerekse depremin
hemen ertesinde Japonlar›n finans deste¤iyle gerçekleflen ve toplumda JICA Projesi diye
isimlendirilen çal›flmalar, ortaya riskin genel maliyetini, genel özelliklerini kabaca tarif etti.
Bu dokümante edildi, ilgili mercilere iletildi. Belediye, isteyen herkese bunun final raporu-
nu vermekte. Olay›n ne kadar tehlikeli olabilece¤inin dokümante edildi¤i, ama ayr›nt›lar›-
n›n  da eksik oldu¤u muhakkak bir belge. Bunun peflinde, olay›n fevkalade karmafl›k yönle-
ri oldu¤u ortaya ç›kt›¤› için, bir master plan yap›l›p, olabildi¤ince bu plan çerçevesinde ha-
reket etmesi gerçe¤i ç›kt› ve demin bahsedilen üniversitelerimizin akademisyenleri, ki bir-
ço¤u salonda bulunuyor, bu konuda yard›mc› oldular. 

JICA’n›n bir anlamda kötü diyebilece¤imiz haberleri bu listede özetle; flu kadar a¤›r hasarl›
bina, flu kadar evsiz aile, flu kadar ölü... Ben birçok panelde, toplant›da ölülerin say›s›ndan
çok kaç yaral› ç›kaca¤›na dikkati çekmeye çal›fl›yorum. ‹lk 10 dakikada 120 bin a¤›r yaral›,
hastane gerektiren yaral›. Su s›z›nt›s› ve “bu do¤algaz servis kutusunda gaz kaça¤›, bunla-
r›n bir k›sm› yang›na dönüflecek” deniliyor vesaire... Bunlar olur mu, olmaz m›? Deprem 7,5
büyüklü¤ünde olursa, rakamlar›n bu civarda olmas› bekleniyor, ama daha az olursa, bizim
için daha m› iyi, bilemiyorum. 

Mast›r planda de¤inilen konulardan en önemlisi, “bizim binalar›m›z ne kadar depreme da-
yan›m sahibi?” sorusu; Türkiye Cumhuriyeti’nin hiçbir makam›, flu anda ‹stanbul’da kaç ta-
ne bina oldu¤unu bilmiyor, Büyükflehir Belediyesi dahil, afla¤› yukar› 1 milyonla 1 milyon
200 bin aras›nda diye genel olarak söylüyoruz. “Bu bilmedi¤imiz say›daki binalar›n daya-
n›mlar›n› en h›zl› yöntemle ne kadar sürede ve nas›l, hangi yöntemlerle ölçeriz” diye akade-
misyen arkadafllar›m›z›n, meslektafllar›m›z›n önerileri oldu. Bunlar›n ayr›nt›lar›na girmiyo-
rum, mesle¤iniz itibariyle bunlar›n neler oldu¤unu benden çok daha iyi bilirsiniz. Bunlar›n
nas›l belirlenece¤i konusunda da tart›flmalar, yöntemler vard›. Baz› gruplar aras›ndan 3 ka-
demeli bir de¤erlendirme yöntemi önerildi. Önce bir h›zl› sokaktan de¤erlendirme, sonra bi-
na içine de girerek biraz daha ayr›nt›l› inceleme, sonra da her türlü gerekli laboratuar deney-
leriyle vesairesiyle de¤erlendirmek. 
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Bunun sonucunda ortaya ç›kacak manzarada da tabii ki bir karar verme süreci var. Karar
verme sürecinin bir mühendislik taraf› var, yani siz mühendis mant›¤›yla, teknisyen mant›-
¤›yla yap›lmas› gerekeni söylersiniz, ama bir de iflin hukuki ve idari taraf› var. Dan›flmanl›k
sürecinde daima gördü¤üm, sizlerin de muhakkak dönem dönem karfl›laflt›¤›n›z, hukuk tek-
nikten önce geliyor, üstün geliyor. Sizin öneriniz hukukta bir maddeye tak›l›rsa, orada bek-
liyor. Dolay›s›yla bunlar›n da çözümü gerekiyordu. Birinci kademede neler yap›laca¤›n›n
anlat›mlar› vard›, hangi parametreler gözlenecekti, ikinci kademede nelerin yap›lmas› ge-
rekti¤i, hangi sürede yap›laca¤›, bunlar çok ayr›nt›l›, bir k›sm› da uyguland›. Biraz sonra sa-
n›r›m ‹fiAT’la ilgili sunumda Say›n Lütfü Altun, baz› ayr›nt›lara girecektir, Zeytinburnu’nda
bunun bir k›sm› uyguland›. Ama ‹stanbul’daki manzaraya bakarsan›z, en fazla hasar› bekle-
di¤imiz Adalar, Avc›lar, Bahçelievler, Bak›rköy, Büyükçekmece, Bayrampafla, Eminönü,
Fatih, Güngören ve Zeytinburnu ilçelerinde ortalama can kayb› oran›n›n yüzde 2 civar›nda,
a¤›r hasar oran›n›n da ortalama yine yüzde 15 civar›nda oldu¤u tahmin ediliyor. Bina mik-
tarlar› da ve nüfuslar da yaklafl›k var; yaln›z bu rakamlar 3030 s›n›r› içinde, malum, yeni uy-
gulamada belediyenin s›n›rlar› vilayet s›n›rlar›na kadar geniflledi, dolay›s›yla belli bir de¤i-
fliklik var. Ancak Büyükflehir Belediyesi’nin uygulamaya dönük haz›rl›klar›, incelemeleri,
düflünceleri, daha çok bu ilçeler üzerinde yo¤unlafl›yor, çünkü riskin daha çok oldu¤u orta-
da. 

Üçüncü kademede bina incelemesinde, ayr›nt›l› incelemede de neler yap›lacaklar› burada
de¤erlendirilmiflti, master planda tarif edilmiflti. Farkl› yaklafl›mlar da vard›, yani “flunun ye-
rine bunu uygulay›n” gibi yahut “flu yöntemi seçin” gibi, ama sonuçta Büyükflehir Beledi-
yesinin karfl›s›na hasar görme derecesi afla¤› yukar› belirlenmifl bir binaya ne yap›laca¤› so-
rusu ç›k›yor, hem teknik, hem de hukuki olarak.  Bunlar›n ilk akla geleni, güçlendirilmesi.
Güçlendirilme, öncelikle hiçbir flekilde vazgeçemeyece¤iniz bir bina varsa, mecburen onun
çarelerini ar›yorsunuz veya bu yapaca¤›n›z uygulama ekonomik bir fleyse, o zaman uygulu-
yorsunuz. Ancak bu ilçemizdeki uygulamada ve ölçülerde, hasar görme olas›l›¤› yüksek bi-
nalar›n bütün flehirde homojen olarak da¤›ld›¤› ortaya ç›k›yor. Böyle bir durumda, tek tek o
binalar güçlendirilmeli midir, oraya o para harcanmal› m›d›r? 25 y›l gibi, ömrünün yar›s›n›
doldurmufl bir binay› güçlendirerek bir 50 y›l daha sakat bina olay›n› m› desteklemeliyiz,
yoksa orada baz› dönüflümlere mi yol açmal›y›z? Tabii dönüflüm dedi¤iniz anda, bir kentsel
dönüflüm, imar planlar› ve ona ba¤l› di¤er idari, hukuki ö¤eler hemen öne ç›k›yor. Onlar›n
da belli bir zaman süreci var, finans süreci var. Bunlar, tabii karar vermekte karar vericile-
rin önüne aç›kça konulmas› gereken dokümanlar. Bunlar›n haz›rlanmas› da o kadar kolay ol-
muyor. 

Güçlendirilmesinde nelerin esas al›naca¤›, basitlefltirilmifl güçlendirme yöntemleri, kapsam-
l› güçlendirme, bunlar›n hangi binalara hangi h›zda, hangi süreçte uygulanaca¤›, bu konuda
görüfller farkl›. Mesela bir görüfl, “kentsel dönüflüm yapal›m” diyor, öbürü diyor ki, “iyi de,
50 bin bina çökecek, bunlar› alelacele bir sa¤lamlaflt›ral›m da sonra çaresine bakal›m.” Tar-
t›flmalar halen devam eder durumda. Peki, bu iflin kayna¤›, para nereden gelecek? Niye kay-
nak laz›m, niye bunlar› yapmam›z laz›m? ‹stanbul, asl›nda bir dünya kenti, kolay kolay vaz-
geçilemeyecek bir kent; bu kentteki bugün normal dedi¤imiz hayat›n devam›n› ve geliflme-
sini sa¤lamam›z laz›m, bunun için gerekli bütün stratejileri dikkatle oluflturmam›z laz›m. Bu
konuda finans üzerine çal›flan akademisyenlerin önerileri oldu; kredi kaynaklar› klasik ola-
rak ulusal, uluslararas›, nereden gelir, menkullefltirme nas›l yap›l›r, finans modelinde bono
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mu ç›karal›m, gayrimenkul yat›r›m ortakl›¤› m› kural›m, bunlar›n bonolar›n› nas›l yapar›z,
nas›l satar›z, kim bunun ana sermayesini koyacak, bunlar tart›fl›ld›, öneriler sunuldu. Ama
say›n Bakanl›¤›m›z›n geçen hafta Ankara’da düzenlemifl oldu¤u zemin temel raporunun ha-
z›rlanmas›na iliflkin yönetmelik tart›flmalar›nda da ortaya ç›kan bir fley var: Yap›mc›, denet-
çi ve sigortac› aras›nda menfaat iliflkisini do¤ru dürüst dengeleyemezsek, finans da, denetim
de çok zor oluyor. Say›n Gökçe’nin yetkin mühendislik önerisi gittikçe güçleniyor, bunun
muhakkak ç›kmas› laz›m, ben de flahsen kat›l›yorum. Ancak sigorta sistemine ba¤l› bir men-
faat sistemini do¤ru kuramazsak, bu ifl çal›flm›yor. 
Arazi gelifltirme, siz uygulamac›lar›n çok daha iyi bildi¤i bir konu, bu bir s›k›nt›. ‹mar plan-
lar›n›n belli bir h›zla onaylanmas›, bilimsel temellere dayanmas›, ikide bir aff›n olmamas›
gibi konular çok çok ayr›nt›l› incelenmesi laz›m. Gayrimenkul yat›r›m ortakl›¤› nas›l olur,
hangi kurumlar, devlet nas›l destekler, bu ‹stanbul Deprem Mast›r Plan›’n› bilmeyen mes-
lektafllar›m›z için söyleyeyim,  1,350 küsur sayfa, eme¤i geçenlere tekrar teflekkür ederiz.
Burada çok ayr›nt›l› öneriler var, hakikaten gerçekleflmesi, teknisyen gözüyle mümkün öne-
riler, ama baz›lar› yasalara tak›ld›¤› için, flu anda baz› düzenlemeler gerektiriyor. Bu kaynak
modellerini izninizle biraz h›zl› geçeyim. 

Burada tabii bankalar›n rolü ne olacak, sigorta flirketlerinin rolü ne olacak? Burada büyük
bir bilgi ve ilgi noksanl›¤› var, sigorta flirketleri bu ifllerden çok uzak duruyor. Bugün nere-
deyse sokakta “ev al›n” diye kredi da¤›tan bankalar, hangi eve kredi verdiklerine dair her-
hangi bir rapor istemiyorlar, hepimiz biliyoruz. Ayl›k yüzde 1,5’in alt›na düflmüfl bir kredi
sistemi, ama o ev sa¤lam m›d›r, de¤il midir, bankan›n fazla umurunda de¤il. Bu do¤ru mu-
dur; teknisyen gözüyle bana uygun gelmiyor, ama sistem de böyle iflliyor, serbest piyasa da
böyle. Demek ki o riski al›yor bankac›, kendisini sigorta ettiriyor, kurtuluyor.    
Devletin bir yetkili kurumunun olmamas›, bu finans konular›n›n çözümünde önemli bir fley.
Hukuk çal›flmalar›, gerçekten bir labirent gibi, ama kesinlikle de çözülmesi gereken bir ko-
nu. Hepimizin bildi¤i bu Kat Mülkiyeti Yasas›’yla ilgili hususlar veya bir yerde y›k›m kara-
r› ald›¤›n›z zaman, belediyenin uygulamas›nda karfl›lafl›lan hukuki süreçler, komflular›yla
anlaflamad›¤› için örne¤in sadece 3 üncü katta güçlendirme yapan, ama altta yumuflak kat›
olan güvensiz binalar gibi manzaralar flehrimizde var. 

Planlamada genellikle flu ilk cümle ilginç: “Planlama hiyerarflisi iflletilememektedir.” Ma-
alesef, bunu kabul edelim. Say›n Murat Balamir’in bir baflka toplant›daki sözünü söyleye-
rek bunu özetleyece¤im: “Kurumlar aras›nda organize bir sorumsuzluk vard›r.” Di¤erleri de
söylenebilir. Bu planda, yasal ve kurumsal sistemdeki sak›ncalar›n de¤iflmesi, iyilefltirilme-
siyle ilgili anayasa ve imar mevzuat›yla ilgili 33 adet yasa taranm›fl ve baz›lar›nda önemli
de¤ifliklikler yap›lmas› önerilmifltir. ‹dari yap›da baz› düzenleme gereksinimleri vard›r, bun-
lar›n bir k›sm›n›n da aciliyeti vard›r. Merkezi yönetime ba¤l› 6-7 tane genel müdürlük veya
yetkili makam›n yetki ve sorumluluk alanlar›n›n paylafl›lmas› konusunda çok da iyi uyum-
lu olmad›¤› gözüküyor. Bu tabii uygulamadan sorumlu belediyenin baz› uygulamalar›nda
k›smi sorunlar da ortaya ç›kar›yor. Bir model önerilmifltir, “flu flekilde çal›fls›n” diye. Bun-
lar, yasal bir konu oldu¤u için, olup olmayaca¤› zamanla gözükecek. Ben bunun ayr›nt›lar›
üzerinde fazla durmak istiyorum, biraz izninizle h›zl› geçeyim. 

“Çal›flma sürecinde, mesela flehirde iyilefltirme yap›ld›¤› zaman, nereleri nüfus çeker?” der-
sek; Anadolu’nun potansiyeli daha yüksek gözüküyor,  ‹stanbul’da uygulanacak projelerin
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tabii ki bir sosyal devlet anlay›fl› içinde yürütülmesi ana hatlar›yla gerekir, çünkü bir güven-
lik sorunu yafl›yoruz. Ancak bu ifllerde, bir anlamda bir rant olay› da oluflturmas› laz›m; ya-
sal, mant›kl› bir rant ortaya ç›kmal› ki, bu zincirin de ifllemesi beklenir, ona yönelik görüfl-
ler vard›. Bunlar› belki fazla tart›flm›yay›m, sabr›n›z› da tafl›rmadan; yaln›z flunu söylemek
istiyorum: ‹stanbul Deprem Mast›r Plan›, Belediyeye bir akademisyenler manzumesinin gö-
rüfl ve önerilerini iletiyor. Büyükflehir Belediyesi’de ana hatlar›yla buna uyma, bu yönde ça-
l›flmalar› gelifltirmeye çal›fl›yor. Bunlardan en önemlisi, geçen dönemde tamamlanan Zey-
tinburnu Pilot Projesi’dir; oldukça güzel, önemli sonuçlar elde edilmifltir. Say›n Altun, mu-
hakkak biraz sonra de¤inecektir san›yorum. Bundan sonra neler yap›lacak, yine o bahsetti-
¤im hasar riskinin yüksek oldu¤u ilçeler, ki bunlar›n içinde mesela Fatih ‹lçesi’nin ad› çok
geçiyor, tekrar inceleme aç›s›ndan gündeme gelecektir. Di¤er ilçeleri söylemek istemiyo-
rum, ama birçok ilçede “acaba bu Zeytinburnu’ndaki deneyimi daha h›zl›, daha yayg›n bi-
çimde çabucak yapabilir miyiz, daha iyi bir biçimde sonuçlar alabilir miyiz” çal›flmas› var. 

Çevre sorunlar›yla ilgili bir proje haz›rlan›yor, bu önemli bir husus. fiu anda flehirde 1,500
kadar yasal izni çok da aç›k ve net olmayan yan›c›-parlay›c› madde kullanan imalathane var.
Bunlar›n hangi kurallarla nas›l çal›flt›¤› konusunda ve büyük bir depremde bunlar›n ne tür
tehlikeler ç›karaca¤› veya ortaya ç›kacak hafriyat›n nerelere dökülüp, onun çevre sorunla-
r›nda nelere yol açaca¤› gibi sorunlar› kapsayan bir proje haz›rl›¤›. Mikrobölgeleme proje-
si, yak›nda ikinci ihalesini yapacak. Bu da planlamada gelecek dönem için temel bilgilerin
sa¤lanmas› amac›yla daha çok yerbilimleri ve deprem mühendisli¤i esas›na dayanan bir pro-
jedir. ‹tfaiye, Sivil Savunma, ‹SK‹ ve ‹GDAfi, bunlar acil hizmetlerinin 4 önemli birimi;
bunlar›n alet ve e¤itim altyap›s›n›n gelifltirilmesine çal›fl›yor belediye, flu anda gerek araç
gereç al›m›, gerekse elemanlar›n›n e¤itimi konusunda. Bunlar, daha çok Büyükflehir Beledi-
yesi’nin kendi imkânlar›yla, kendi bütçesiyle yürütmeye çal›flt›¤› projeler. 

Onun d›fl›nda, Say›n Valimizin demin bahsetti¤i ‹SMEP Projesi, Dünya Bankas›’n›n 5-6 y›l-
d›r üzerinde çal›flt›¤› bir projedir. Özel mülkiyet konusu binalar›n güçlendirilmesi veya iyi-
lefltirilmesi konusunda ‹SMEP 2 diye isimlendirebilece¤imiz yeni bir proje paketinin ön gö-
rüflmeleri bu ay bafll›yor, Dünya Bankas›’yla ilgili. Burada tabii siz uygulamac›lar›n belki
üzerinde duraca¤› fley, bireylerin maliki oldu¤u binalara devletten devlete al›nan kredinin
nas›l transfer edilece¤i ve bunun hangi plan veya projeler çerçevesinde uygulanaca¤›, bunun
çözülmüfl olmas› laz›m. Herhalde bu konuda bir miktar çal›flaca¤›z. 

‹ki proje daha var: Avrupa Birli¤i projesi olarak TÜB‹TAK’la birlikte yürüttü¤ümüz FORE-
SIGTH Projesi, Büyükflehir Belediyesi, bunun taraflar›ndan biridir, daha çok zeminle ilgili
konularda ve acil durumla ilgili konularda Avrupa Birli¤i’nin çal›flmalar›na paralel bir çal›fl-
ma yürütmeye çal›fl›yoruz. Bir de yeni bafllayan, Bo¤aziçi Üniversite’siyle Potsdam Enstitü
aras›ndaki bir anlaflmada Büyükflehir Belediyeside yine rol al›yor ve  bu yine flehirle ilgili
temel baz› mühendislik problemlerinin ayr›nt›l› incelenmesine dayanan bir proje. Büyükfle-
hir Belediyesi, EMI diye bilinen uluslararas› bir derne¤in resmi üyesidir ve bu dernek, me-
ga flehirlerdeki afet sorunlar›n› ayr›nt›l› olarak inceleyen, yöneticilere çözüm önerileri haz›r-
layan uluslararas› bir üst düzey dernektir. Büyükflehir Belediyesi’nin de o derne¤in iyi bir
üyesi oldu¤unu san›yoruz, çünkü birçok uluslararas› toplant›da özel olarak ‹stanbul’da ya-
p›lanlar anlat›l›p sunulmakta. 
Sabr›n›z için teflekkür ederim. Arzu edilen bilgiler varsa, her zaman sa¤lamaya haz›r›z.




